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Resume fra bestyrelsesmøde d. 13. dec. 2024 
 
Vil Middelfart Spildevand få til opgave at sænke grundvandet på Vejlby Fed?  
Der er i øjeblikket et lovforslag i høring om håndtering af terrænnært grundvand. Lovforslaget har til formål at gøre 
kommunerne til myndighed for grundvandssænkende foranstaltninger i kloakerede områder med kollektiv håndte-
ring af tag- og overfladevand (regnvand).  Kommunerne skal således identificere områder, hvor terrænnært grund-
vand udgør et problem, og spildevandsforsyningsselskaberne skal efterfølgende foretage grundvandssænkende 
foranstaltninger i områderne, hvis det er samfundsøkonomisk hensigtsmæssigt. 

Bestyrelsen ville gerne have overblik over indholdet i lovforslaget, for at finde ud af om det berører Vandlagets op-
gaver. Vi havde inviteret Nicol Slingerland og Heidi Nielsen fra Middelfart Kommune for at hjælpe os med at afklare 
dette.  

Nicol og Heidi fortalte, at der på Vejlby Fed i dag ikke er kollektiv håndtering af tag- og overfladevand (regnvand), og 
at Middelfart Kommune ikke har til hensigt at udpege Vejby Fed til et område, hvor der skal etableres separat kloa-
kering til regnvand. Dvs. Middelfart Spildevand vil ikke få til opgave at fjerne det terrænnære grundvand på Vejlby 
Fed, og Vandlagets opgave ikke ændrer sig på grund af lovforslaget. 

Forundersøgelsen – udsendelse af udbudsmateriale til udvalgte konsulentfirmaer er næste skridt 
Kommunen arbejder med at prioritere de nødvendige ressourcer, så udbudsmaterialet kan blive færdiggjort og ud-
sendt så betids, at vi kan præsentere resultatet af forundersøgelsen i tilknytning til den ordinære generalforsamling 
i april 2025. 

Medlemssystemet – Vandlaget skal selv indhente medlemmernes kontaktoplysninger. Kommunen 
må ikke udlevere dem til os pga. af EU-reglerne om databeskyttelse (GDPR), derfor laver vi kam-
pagne for at få de sidste med. 
Den nylige rekrutteringsmail udsendt af kommunen har foreløbig (pr. 16. dec.) givet godt 100 nye registreringer i 
medlemssystemet, så vi nu har registreret 304 af de ca. 450 medlemmer af Vandlaget. Flot og tak for hjælpen. Vi 
satser på en ny rekrutteringsmail først i februar og et brevkort i de resterende postkasser først i marts. 

Generalforsamling april 2025 - reserver datoerne 
Tidspunktet for generalforsamlingen blev fastlagt til enten fredag aften d. 25. apr. eller lørdag formiddag d. 26. apr. 
Stedet er endnu ikke fastlagt. 

Hedder det Vandlag eller Vandlaug? – begge stavemåder finder frem til vores hjemmeside 
Vi hedder Vejlby Fed Vandlag. Men da vi lavede forarbejdet – herunder vores hjemmeside – kaldte vi det Vejlby Fed 
Vandlaug. For den gang troede vi, at det er sådan man staver det. Men hen ad vejen blev vi klogere, for det viste sig, 
at ”laug” er en gammel stavefejl, som dog er så almindelig, at nogle ordbøger kalder det ”uofficiel stavemåde”, og 
andre slet ikke indeholder ordet. Så vi valgte at skifte navn til Vandlag. Den Danske Ordbog. 
Vores hjemmeside ligger fortsat på adressen www.vejlbyfedvandlaug.dk, men vi har lavet en nødløsning, så man 
kommer ind på hjemmesiden, uanset hvilken af de to stavemåder man anvender. Giver det problemer på din PC, så 
søg efter Vejlby Fed Vandlag på Google, og klik på det link, der kommer frem. Det virker altid.  

Nye sommerhusejere skal vide, at de er medlemmer af Vandlaget 
Ved fremtidige køb af ejendom på Vejlby Fed, skal der gøres opmærksom på, at køber er medlem af Vandlaget. Vi 
laver en skrivelse, som mæglerne kan udlevere til de nye ejere. 

Vejlby Fed Vandlag 

https://ordnet.dk/ddo/ordbog?query=digelag
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